

## ICBL statement on Universalization

*Mine Ban Treaty Intersessional Meetings, 19-21 June 2023, Geneva*

---

Thank you, Mr. President,

[English & Arabic]

The ICBL is growing increasingly concerned, that since 2017 not a single new State has joined the Treaty.

We therefore very much welcome reinvigoration of universalization efforts under the German Presidency and express our thanks for the numerous engagements the President and other States Parties have carried out in this regard. A year away from the 5<sup>th</sup> Review Conference, all States Parties should step up efforts to fulfill their commitment from the Oslo Action Plan to *“Use all available avenues to promote ratification of/accession ... by States not party”*.

This week we are pleased to see a number of States not party at this meeting and appreciate the updates provided by some today. We urge all the States not party to take immediate steps towards joining the Treaty and to come fully onboard by the next Review Conference in 2024.

Despite great achievements over the past 25 years in stigmatizing antipersonnel mines and universalization of the Treaty’s norms, the ICBL is gravely disturbed by the recent use of antipersonnel mines on a scale we have not seen in years.

Most appalling, Russia has extensively used a wide range of antipersonnel landmines and banned booby-traps since its invasion of Ukraine in February of last year.

In addition, the government forces of Myanmar have continued to use antipersonnel landmines - something they have unfortunately done continuously over the past two decades.

As noted under the previous agenda item, we remain gravely disturbed by the use of antipersonnel mines by Ukrainian forces as reported by our member Human Rights Watch. Ukraine must carry out a thorough investigation of all instances or allegations of use, and report on this in a transparent manner immediately.

Further, non-state armed groups have continued using antipersonnel mines, mostly of an improvised nature, in at least five countries (CAR, Colombia, DRC, India and Myanmar).

All use of antipersonnel mines needs to be condemned and halted immediately.

ICBL and its members continue to promote universalization of the Treaty and its norms globally and at the national level, including in Azerbaijan, India, Laos, Lebanon, Myanmar, Nepal, Pakistan, and the US, among others.

Let’s try to do more and better to put an end to all use of antipersonnel mines and to welcome new States Parties by the 5<sup>th</sup> Review Conference next year!

Thank you.

تزايد مخاوف الحملة الدولية لحظر الألغام الأرضية ، لأنه منذ عام 2017 لم تتضمن أي دولة جديدة إلى المعاهدة.

لذلك ، نرحب ترحيباً حاراً بإعادة تنشيط جهود التعميم تحت الرئاسة الألمانية ونعرب عن شكرنا للمشاركات والمحاولات العديدة التي قام بها الرئيس والدول الأطراف الأخرى في هذا الصدد. على بُعد عام من المؤتمر الاستعراضي الخامس للاتفاقية، ينبغي على جميع الدول الأطراف تكثيف الجهود للوفاء بالتزاماتها الواردة في خطة عمل أوسلو "لاستخدام جميع السبل المتاحة لتشجيع التصديق / الانضمام ... من قبل الدول غير الأطراف".

يسعدنا هذا الأسبوع أن نرى عددًا من الدول غير الأطراف في هذا الاجتماع ونقدر التحديات التي قدمها البعض اليوم. ونحث جميع الدول غير الأطراف على اتخاذ خطوات فورية للانضمام إلى المعاهدة والانضمام بالكامل إلى المؤتمر الاستعراضي القادم في عام 2024.

على الرغم من الإنجازات العظيمة التي تحققت على مدار الـ 25 عامًا الماضية في وصم الألغام المضادة للأفراد وتعميم معايير المعاهدة ، فإن الحملة الدولية لحظر الألغام الأرضية منزعة بشدة من الاستخدام الأخير للألغام المضادة للأفراد على نطاق لم نشهده منذ سنوات.

الأكثر ترويعًا هو أن روسيا استخدمت على نطاق واسع مجموعة واسعة من الألغام الأرضية المضادة للأفراد والأشراك الخداعية المحظورة منذ غزوها لأوكرانيا في فبراير من العام الماضي.

بالإضافة إلى ذلك ، استمرت القوات الحكومية في ميانمار في استخدام الألغام الأرضية المضادة للأفراد - وهو أمر قامت به للأسف باستمرار على مدى العقدين الماضيين.

كما لوحظ وتبين تحت بند جدول الأعمال السابق ، ما زلنا منزعين بشدة من استخدام القوات الأوكرانية للألغام المضادة للأفراد كما ذكرت منظمة هيومن رايتس ووتش العضو في الحملة الدولية. يجب على أوكرانيا إجراء تحقيق شامل في جميع حالات أو ادعاءات الاستخدام ، والإبلاغ عن ذلك بطريقة شفافة على الفور.

علاوة على ذلك ، استمرت الجماعات المسلحة غير الحكومية في استخدام الألغام المضادة للأفراد ، ومعظمها ذات طبيعة مرتجلة ، في خمس دول على الأقل (جمهورية إفريقيا الوسطى ، كولومبيا ، جمهورية الكونغو الديمقراطية ، الهند وميانمار). كل استخدام للألغام المضادة للأفراد يجب إدانته ووقفه على الفور.

تستمر الحملة الدولية لحظر الألغام البرية وأعضاؤها في تعزيز عالمية المعاهدة ومعاييرها على الصعيد العالمي وعلى المستوى الوطني ، بما في ذلك في أندريجان والهند ولاوس ولبنان وميانمار ونيبال وباكستان والولايات المتحدة ، من بين دول أخرى.

دعونا نحاول بذل المزيد والأفضل لوضع حد لجميع استخدامات الألغام المضادة للأفراد والترحيب بالدول الأطراف الجديدة بحلول المؤتمر الاستعراضي الخامس العام المقبل!

شكرًا لك.